
Wiadomości
„Ponad 10 lat Funduszy Europejskich. Co się udało, a co mogliśmy zrobić lepiej?” to tytuł

panelu dyskusyjnego w ramach II Europejskiego Kongresu Samorządów w Krakowie,  w

którym 5 kwietnia uczestniczył Marek Woźniak, marszałek województwa wielkopolskiego.

Dyskusja koncentrowała się wokół polskich doświadczeń bycia beneficjentem funduszy

europejskich. Uczestnicy debaty przyjrzeli się efektom ich wykorzystania w wielu sferach życia

publicznego, m.in. w obszarze infrastruktury, rynku pracy, edukacji, ochrony środowiska czy

energetyki. 

Marszałek Marek Woźniak mówił: „Znaczenie funduszy europejskich można rozpatrywać zarówno w

zakresie materialnym, jak i efektach niematerialnych. Najistotniejsze było osiągnięcie konkretnego

wzrostu gospodarczego, przykładowo polskie PKB w 2004 roku to 50% średniej unijnej, a po

dziesięciu latach to ok. 70%. Widoczne więc było doganianie przez nas najlepszych”. Marszałek

podkreślił również, że „Inny cel, który udało się osiągnąć, to tworzenie miejsc pracy. Nie mniejsze

znaczenie miały również efekty niematerialne. To m.in. inny sposób myślenia o rozwoju

regionalnym, czy wykorzystywanie specyfiki regionalnej. Z kolei to, co przeszkadzało w tym czasie,

to choćby niełatwe procedury, czy brak wkładu własnego. W wykorzystywaniu funduszy UE

najważniejsze to kreowanie projektów dających trwały impuls rozwojowy. Po tych dziesięciu latach

możemy stwierdzić, że mamy liczne sukcesy, choć oczywiście nie wszystko było takie, jakbyśmy

sobie życzyli. Teraz możemy to poprawić.”

W panelu wzięli udział także goście ze Słowacji, Rumunii i Włoch, Wojciech Saługa, marszałek

województwa śląskiego oraz Bogusław Sonik, poseł na Sejm RP.
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